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  naslfarda سکوت کارگردان فیلم توقیف شده 
«شکار» شکست

رویارویى جمهورى خواهان 
و دموکرات ها بر پرده نقره اى

ایســنا: «کریگ زوبل» کارگــردان فیلم 
«شــکار» در نخســتین اظهارنظــر پس از 
جلوگیــرى از اکران فیلمش گفت: تفســیر 
درستى از داستان و پیام فیلمش انجام نشده 
است. «کریگ زوبل» که پیش از این ساخت 
فیلم هاى «ســازگارى» و «ز مثل زکریا» را 
برعهده داشته است، با انتقاد از جلوگیرى فیلم 
بحث برانگیز «شکار» جدیدترین ساخته اش، 
اظهار کرد: نیت و هدف ســاخت این فیلم از 
سوى دیگران به درســتى درك نشده است 
و گرچه موجب خشــم جناح سیاسى راست 
شده است، اما این فیلم اصلاً موضع سیاسى 
نمى گیرد. کارگردان فیلم «شکار» همچنین 
توضیح داد؛ قصدش پرداختن به مسائل هر دو 
طرف بود و هدف اصلى سرگرم کردن و ایجاد 
اتحاد بود و نه ایجاد تفرقه و خشــم و این بر 
عهده مخاطبان است که چه برداشتى از فیلم 
داشته باشند. این فیلم قرار بود 27سپتامبر 
منتشــر شــود، اما پــس از تیراندازى هاى 
گســترده اخیر در آل پاســو و دیتون توسط 
کمپانى یونیورســال، از برنامــه اکران موقتاً 
خارج شــد. درخلاصه این فیلم آمده است: 
دوازده غریبه در جنگلى بیدار مى شوند. آن ها 
نمى دانند کجا هســتند و چطــور به این جا 
رسیدند! آن ها نمى دانند براى هدف ویژه اى 
یعنى شکار انتخاب شده اند. «کریگ زوبل» 
خبر داد : به محض آنکه فرضیه هاى نادرست 
درباره محتواى هدف ساخت فیلم از بین برود، 
براى اکران آن دست به کار خواهیم شد. فیلم 
«شکار» پیش از این با انتقادهاى مفسر شبکه 
تلویزیونى «فاکس» نیز روبه رو شــده بود و 
«دونالدترامپ» نیــز آن را پروژه اى توصیف 
کرده بود که هدفش آتش افروزى و ایجاد هرج 
ومرج است؛ اما «کریگ زوبل» کارگردان فیلم 
تصریح مى کند؛ اگر فیلم مى توانست موجب 
بروز خشونت شود، هرگز آن را نمى ساخت و 
این قضاوت هاى با عجله از مهم ترین مشکلات 

زمانه ماست.
گفته مى شــود در نســخه اولیــه فیلم نامه 
«شــکار»، محافظه کاران آمریکایى به عنوان 
قهرمانان داســتان با دموکرات هاى ثروتمند 
مبارزه مى کننــد و بنابر گفته ســخنگوى 
کمپانى یونیورسال، نمایش هاى آزمایشى آن 
نیز بسیار مثبت بود و هیج یک از مخاطبان از 

موضوع آن احساس ناراحتى نکردند.

اکران

 عدم موفقیت بچه ها محدودیت هاى تلویزیون است
گفت و گوى اختصاصى با ابوالفضل جلیلى در حاشیه المپیاد فیلم سازى اصفهان:

ابوالفضل جلیلى، مــرد فروتنى که ده ها 
جایزه داخلى و خارجى دارد و خیلى ها او 
را با فیلم هاى خوبش مى شناسند، مردى 
که توانســته در عرصه ســینماى ایران 
بدرخشد و کارهاى بزرگى براى نوجوانان 
انجام دهد. او از الگوهایى گفت که دیگر 
در سینماى ما نیست و بچه هاى ما اکنون 
از الگوهاى غربى استفاده مى کنند که با 

فرهنگ ایرانى ما تطابق چندانى ندارد.
این فیلم ساز در حاشیه المپیاد فیلم سازى 
با اظهار تأســف از این که نوجوانان ما به 
نسبت بچه هاى کشورهاى دیگر، چندان 
پیشرفتى در عرصه ســینما نداشته اند 
مى گویــد: شــاید دلیل ایــن موضوع 
محدودیتى اســت که تلویزیــون ایجاد 
کرده است و باعث شده بچه هاى آینده، 
تفاوت چندانى با نسل قبل نداشته باشند. 
جلیلى افــزود: البتــه این موضــوع را 
خاطرنشــان کنم که همیــن چند روز 

محــدود که توانســتم با بچه ها باشــم، 
خوشــحال شــدم از این کــه موقعیتى 
پیش آمد که تجربیــات تکنیکى و حتى 
ایدئولوژیک خودم را توانستم در اختیار 

بچه ها بگذارم.

وى در رابطه با برگزارى المپیاد فیلم سازى 
هم بیان کرد: نفس برگــزارى المپیادها 
خوب اســت؛ اما این که چــه خروجى از 
این موضــوع درمى آید موضوع مهم ترى 
است؛ زیرا بچه ها نباید به آذین و بزم هنر 

سینما دلخوش کنند، بلکه باید لباس رزم 
بپوشند و در محافل آموزشى یاد بگیرند 

که به سینما نگاه تازه اى بیندازند.
جلیلى ادامه داد: متاســفانه برخى فکر 
مى کنند که سینما به معنى بزمى است 

که گســترده شــده اســت؛ اما این طور 
نیست؛ بچه هاى ما باید فرهنگ سینما و 
زندگى بخشیدن در قاب هنر را یاد بگیرند 
و این نوع المپیادهــا مى تواند در جهت 
اســتعدادیابى اگر با نگاه درستى باشد، 

کمک کند.
این کارگردان با سابقه در رابطه با این که 
چرا فیلم سازان کمتر به سراغ فیلم کودك 
مى روند، تصریح کرد: فیلم سازى درباره 
کودك با رنج همــراه اســت و بازدهى 
چندانى ندارد؛  بنابراین کســى که براى 
بزرگ ترها فیلم مى سازد بیشتر تحویل 

گرفته مى شود.
وى با اظهار تأسف از این که ما هنوز بچه را 
به عنوان موجودى نادان تصور مى کنیم و 
تحویلش نمى گیریم، تصریح کرد: بیشتر 
افراد در ســینما به دنبــال منافع مالى و 
موقعیتى هستند؛ ولى وقتى براى بچه ها 
کار مى کنى، به معناى این اســت که در 
راه خدا کار کرده باشــى و به نوعى، ایثار 

شمرده مى شود.

فرهنگ وهنر
Culture And Art

رئیس موسسه دایره المعارف
 فقه اسلامى منصوب شد

ایرنا: به گزارش پایگاه اطلاع رســانى دفتر مقام 
معظم رهبرى، حضرت آیت اله خامنه اى، در حکمى 
حجت الاسلام والمسلمین حاج شیخ حسن نظرى 
را به ریاست مؤسسه دایره المعارف فقه اسلامى بر 

مذهب اهل بیت (علیهم السلام) منصوب کردند.

ستاره اسکندرى یک سریال را از 
کنداکتور شبکه 3 خارج کرد!

سینما سینما: پخش سریال «گیله وا» که قرار بود 
مدت ها قبل از شبکه سه پخش شود، از شبکه افق 
روى آنتن خواهد رفت. این خبر در حالى منتشر 
شد که پیش از این دو بار این سریال در کنداکتور 

شبکه سه قرار گرفته و از آن حذف شده بود.

واکنش بهداد
خبرآنلاین: حامد بهداد، بازیگر فیلم ســینمایى 
«قصرشیرین» به کارگردانى سیدرضامیرکریمى 
که در فهرست سه فیلم نهایى معرفى فیلم ایرانى به 
اسکار قرار داشت، در صفحه شخصى خود خواستار 
شفاف سازى درباره نحوه انتخاب نماینده سینماى 
ایران براى اسکار 2020 شــد. در این متن که در 
صفحه اینستاگرام بهداد منتشر شده، آمده است: 
«ضمن تبریک و آرزوى موفقیت به عوامل سازنده 
فیلم مســتند! «در جســت وجوى فریده» براى 
معرفى به عنوان نماینده سینمایى، به مراسم اسکار 
2020، با توجه به شکل غیرمعمول تشکیل کمیته 
انتخاب، برخلاف روال دوره هاى قبلى و شــایعات 
و ابهامات موجود، درباره نحــوه انتخاب نماینده 
ســینمایى ایران و نظر به سیاســت شفاف سازى 
ریاست سازمان ســینمایى، درخواســت انتشار 
جزئیات و شــرح مذاکرات دو جلسه اخیر هیئت 

انتخاب نماینده ایران در اسکار 2020 را داریم!»
  

 «مریل استریپ» مقابل دوربین 
«سودربرگ» رفت

کافه سینما: فیلم جدید «استیون سودربرگ» که 
یک کمدى با بازى «مریل استریپم در نقش زنى 
نویسنده است،  در شــبکه «اچ بى او مکس» روى 
آنتن مى رود. در حالى که چند روزى از اعلام شروع 
فیلم بردارى فیلم بعدى سودربرگ، با عنوان «بگذار 
حرف بزنند» مى گذرد، اکنون اعلام شــد قرارداد 
نمایش فیلم با اچ بى او مکس، بسته شده است. این 
فیلم درباره نویسنده اى با بازى استریپ است که با 
دوستانش به سفر مى رود تا با مشکلات قدیمى اش 
کنار بیاید. دیگر بازیگرانى که بــه گروه بازیگران 
افزوده شــده اند کاندیس برگن، دایان وایســت و 

لوکاس هج هستند.

ابقاى هیئت مدیره فعلى
 خانه سینما تا سال 99

سینما روزان: هیئت مدیره فعلى خانه سینما، تا 
پایان اردیبهشت 99 ابقا شدند. مجمع عمومى خانه 
سینما 28 مرداد برگزار شد و با رأى 20 صنف از 22 
صنف حاضر در مجمع هیئت مدیره فعلى تا پایان 

اردیبهشت سال 99 ابقا شدند.

نمایشگاه عکس «خیام» 
به روسیه مى رود

فارس: پس از برگزارى 14 نمایشگاه از آثار برگزیده 
ششمین جشنواره بین المللى عکس «خیام» در 
شــهرهاى مختلف ایران، این نمایشگاه به روسیه 
مى رود. پس از برگزارى این نمایشگاه در شهرهاى 
تهران، کرج، قم، ایلام، همدان (دو نمایشــگاه)، 
اراك، اردبیل، قونیه ترکیه، بیلبائو اسپانیا، سبزوار، 
نیشابور، خیخون اســپانیا و مشهد، یک شنبه 27 
مرداد آثار برگزیده ششمین جشنواره بین المللى 
عکس خیام در ارومیه آغاز به کار کرد و پنج شنبه 
22 آگوست (31 مرداد) در شهر پنزا در روسیه آغاز 
به کار خواهد کرد. على ســامعى، دبیر جشنواره 
بین المللى عکس خیــام در این بــاره گفت: این 
نمایشگاه در ارومیه با همکارى اداره کل فرهنگ 
و ارشاد اسلامى، اداره کل آموزش فنى و حرفه اى 
استان آذربایجان غربى و ارتباطات و امور بین الملل 
شوراى اسلامى شهر و شهردارى، سازمان فرهنگى، 
اجتماعى ورزشى شهردارى و فرهنگ سراى هنر 
(خانه هنرمندان) ارومیه و در شــهر پنزا روسیه 
با همــکارى کتابخانه GBUK شــهر پنزا و کلوپ 
عکس پنزا در محل کتابخانه GBUK این شــهر 

برگزار مى شود. 

آلبــوم «جادوى نقــره اى»
 اثر «بهنام ابطحى» منتشر شد

موســیقى ما: آلبوم بى کلام «جادوى نقره اى» 
با آهنگ ســازى و تنظیم «ســیدبهنام ابطحى» 
رونمایى شــد. ابطحى، پس از دوسال جدیدترین 
اثر خود بــا عنوان «جادوى نقــره اى» با محتواى 
موسیقى بى کلام را با فضاســازى بدیع رونمایى و 
منتشر کرد. در این مراسم که از ابتدا تا انتها قطعات 
آلبوم مذکور در آن پخش شــده و شنیده مى شد، 
بسیارى از چهره هاى هنرى موسیقى و سینما از 
جمله صدرالدین حســین خانى مدیر ایران گام، 
حسین توتونچیان مدیرعامل ایران کنسرت، مهدى 
میرزاباقریان مســئول آواى سوته دلان و بهنوش 

بختیارى هنرپیشه، در این مراسم حضور داشتند.
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«گربه سیاه» بهرام رادان درباره چیست؟اصغر فرهادى در تورنتو کلاس مى گذارد
خبرآنلاین: دو کارگاه آموزشى با حضور اصغر فرهادى، در جریان برگزارى «جشنواره تورنتو» در کانادا برپا خواهد شد. او در یکى از این 

کلاس ها، برخى از پلان هاى فیلم هاى خود را تشریح خواهد کرد.
همزمان با برگزارى جشنواره بین المللى فیلم تورنتو که نیمه شهریورماه در کانادا برگزار مى شود، اصغر فرهادى، دو کلاس فیلم نامه نویسى 

و کارگردانى را برپا خواهد کرد.
این کلاس ها، شنبه و یک شنبه، هفتم و هشتم سپتامبر (16 و 17 شهریورماه) برگزار خواهد شد. در این جلسات هنرجویان این فرصت 
را خواهند داشت تا رودرو پاى صحبت هاى اصغر فرهادى، کارگردانِ دارنده دو جایزه اسکارِ بهترین فیلم غیرانگلیسى زبان، بنشینند و از 

تجربیات این سینماگر ایرانى استفاده کنند. 

سینماآنلاین: کریم محمدامینى، درباره جدیدترین ساخته اش که قرار است بهرام رادان تهیه کنندگى اش را برعهده داشته باشد، گفت: «موضوع 
فیلم «گربه سیاه» درباره معضلات جوانان و امید دادن به این نسل است.» او گفت: نویسندگى این فیلم را على اصغرى، برعهده داشته که چندین بار 
بازنویسى شده است و بعد از سال ها که کمتر فیلمى به این موضوع پرداخته، ما قصد داریم فیلمى درباره نوسانات و بالا و پایین رفتن زندگى جوانان 

مقابل دوربین ببریم.
امینى با بیان این که به زودى فیلم «گربه سیاه» وارد پیش تولید مى شود، گفت: «هنوز با هیچ بازیگرى براى حضور در این فیلم صحبت نکرده ایم.» 
فیلم نامه «گربه سیاه» به تهیه کنندگى بهرام رادان، کارگردانى کریم محمد امینى و نویسندگى على اصغرى، به تازگى از سوى شوراى پروانه ساخت 

اداره نظارت و ارزش یابى سازمان سینمایى مجوز ساخت دریافت کرده است.

 مراسم اختتامیه سومین دوره از جشنواره بین المللى 
بهشت بیان، با حضور هنرمندان و ارادتمندان مولاى 
متقیان برگزار شد. در این مراسم که به همت بنیاد 
قرآن و نهج البلاغه برپا شــد شــاعران به زبان هاى 
مختلفى از جمله انگلیسى، فرانسوى، اردو، هندى 
اشعار خود را بیان کردند. آیت اله مظاهرى، در پیام 
که به این جشنواره ارسال کردند و توسط مدیر بنیاد 
قرآن و نهج البلاغه قرائت شــد، فرمودند: جشنواره 
بین المللى شعر نهج البلاغه را که به منظور بهره گیرى 
از زبان شعر و ادب فارسى در راستاى ترویج معارف 
والاى علــوى و تعالیم حیات بخــش کتاب مقدس 
نهج البلاغه برگزار مى  شــود، گرامــى مى داریم و 
امید مى بریم سعى مشکور شاعران، فرهیختگان و 
متصدیان این جشنواره در پیشــگاه با کرامت امیر 
مومنان و مولاى متقیان (ع) به بهترین وجه پذیرفته 

شــود. هم آموزه هاى انسان ســاز نهج البلاغه و هم 
گفتمان سرنوشت ســاز غدیر -که اینک جشنواره 
شما شاعران و ادیبان در آســتانه آن یوم االله بزرگ 
برگزار شده اســت-، باید با بهره گیرى از زبان هاى 
گوناگون علمى و پژوهشى، تبلیغى و ترویجى و نیز 
هنرى و ادبى توصیف شود ... . بخش دیگر این برنامه، 
قرائت پیام آیت اله دین پــرور، نماینده ولى فقیه در 
بنیاد بین المللى نهج البلاغه بود. در ادامه دبیرخانه 
سومین جشنواره بین المللى شعر نهج البلاغه بهشت 
بیان، نتایج داورى آثار ارســالى به دبیرخانه را اعلام 
کرد و حاضران هدایا و لوح یادبود و تندیس جشنواره 
را دریافت کردند. على موسوى گرمارودى از تهران، 
دادیار احمدى از سارى، محسن سلطانى از اصفهان، 
آرش پورعلیزاده از رشت، نسیمبا لمبا جعفر، از کشور 
کنگو شعر به زبان انگلیسى، قاسم رضا از کشور هند 
شعر به زبان اردو و هانا میرزایى از کشور آمریکا، شعر 

به زبان فارسى، موفق به کسب جایزه شدند.

کارگردان ســریال «آچمز» درباره این که چرا روند 
تربیت بازیگران طنــز در تلویزیون کم رنگ شــده 
است، اظهار کرد: از دهه 70 با ساخت آیتم هاى طنز 
هنرمندانى تربیت شدند و هنرمندانى چون عطاران و 
مدیرى آغاز به فعالیت کردند؛ اما این روند ادامه پیدا 

نکرد و تربیت و تجربه در حوزه طنز کم شد.
مهرداد خوشبخت، درباره تکرار برخى کلیشه ها در این 
سریال گفت: فرمول هایى همیشه کار مى کند و فرمول 
جابه جایى و سوءتفاهم در کارهایى که طنز دارد، در 
کار ما هم جواب داد. او درباره ساختار قصه «آچمز» 
اظهار کرد: سعید فرهادى که نویسنده خوبى است، 
قصه را از قبل نوشته و بنا بود سریال 60 قسمت باشد 
که به 32 قسمت تبدیل شد. ما در دل کار ،تغییرات 
زیادى دادیم و موضوع دربــاره اداره دارایى و مالیات 
بود که به عنوان مثال مردم مى خواستند رشوه بدهند 
و... . دوباره ماجراى کمبود آب را به قصه برگرداندم 
و اداره ســازمان توسعه منابع که اســم تخیلى دارد 

و چنین ســازمانى وجود ندارد، به قصه اضافه شــد. 
این کارگردان درباره شــوخى با مسائلى که مردم را 
عصبى کرده است، اظهار کرد: به هر حال فیلمى که 
از موضوعات روز جامعه دور باشد، ارتباط کمترى با 
مخاطبان دارد.ما سعى کردیم اتفافات روز را به سریال 
اضافه کنیم و در دل فیلم بردارى اتفاقات جدید مثل 
نوســانات دلار را وارد قصه مى کردیــم؛ تا جایى که 
خط قرمزها به ما اجازه مى داد و قصه مان خدشه دار 
نمى شد. خوشبخت یادآور شد: قرار این بود که این 
سریال مفرح باشد و اگر اتفاق جدى هم مى افتد آن 
را خشن یا تراژیک برگزار نکنیم؛ هرچند موضوع یک 
جاهایى ناراحت کننده است اما سعى کردیم این اتفاق 
در سریال ناراحت کننده نباشد. او درباره تکرار برخى 
بازیگران در سریال هاى طنز یادآور شد: از دهه 70 با 
ساخت آیتم هاى طنز این بچه ها تربیت شدند؛ اما این 
روند ادامه پیدا نکرد و کند شد و تربیت و تجربه طنز 

نیز کم شد.

آیین اختتامیه جشنواره بین المللى شعر نهج البلاغه برگزار شد

طنین مدح على(ع) به زبان هاى مختلف در اصفهان
کارگردان سریال «آچمز»:

روند تربیت بازیگرهاى طنز کند شده است

اینفوگرافى/  ایرنا

فیلم هاى ارسالى ایران به اسکار طى 10 سال گذشته  پرفروش ترین نویسنده هاى طرح تابستانه کتاب 98 

دریا قدرتى پور / گروه فرهنگ و هنر
powerfulsea@gmail.com

مریم محسنى / گروه ایران
 Maryam.m@hotmail.com


